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Hajdú Online: Czibere: további bérkiegészítés az egészségügyi 
végzettségű szociális dolgozóknak 

2017.11.17., haon.hu 

 

Budapest – A kormányzat folytatja a szociális ágazatban az elmúlt négy 
és fél évben végrehajtott, erőltetett ütemű béremelést – hangsúlyozta a 
szociális ügyekért és társadalmi felzárkózásért felelős államtitkár a 
Magyar Egészségügyi Szakdolgozói Kamara pénteki budapesti országos 
konferenciáján, utalva arra, hogy az elmúlt négy és fél évben 60 
százalékkal nőtt az ágazatban az átlagfizetés. 

 

A kormány döntött arról, hogy az ágazatban dolgozó egészségügyi 
végzettségű és egészségügyi munkakörben dolgozó 3300 ember részére 
további bérkiegészítést biztosít, így bérük 2018-tól minden fokozatban 
eléri az egészségügyi bértábla szintjét. Erre a célra mintegy 1,4 milliárd 
forintot fordít a kormány 2018 januárjától. Egy idősek bentlakásos 
intézményében főiskolai végzettséggel rendelkező ápoló 27 éves 
munkaviszonnyal 2013-ban még 166 800 forintot keresett, addig 2018. 
január elsejétől 288 685 forintot, míg 2018. november elsejétől pedig már 
311 780 forintot vihet haza. Ez számára 144 980 forintos bérnövekedést 
jelent 2013-hoz képest – tájékoztatott az államtitkárság. 

 

Czibere Károly a konferencián arról beszélt: ennek a hivatásnak a lényege 
“visszaadni a reményt és visszaadni az esélyt”. Annak pedig, hogy erre a 
területre forrásokat juttassanak, nem a gazdasági növekedés az alapja, 
hanem éppen az itt nyújtott szolgáltatás teszi lehetővé a további GDP-
emelkedést, hiszen az itt dolgozók elkötelezett és minőségi tevékenysége 
teszi lehetővé, hogy mind többen térjenek vissza családtagjuk gondozása 
helyett a munkaerőpiacra – tette hozzá. 

 

Ma Magyarországon a szociális ágazatban dolgozó 90 ezer kolléga 
majdnem 800 ezer embert segít; a családtagokkal együtt több millió ember 
életére vannak napi szinten hatással – közölte az államtitkár. 

http://www.haon.hu/czibere-tovabbi-berkiegeszites-az-egeszsegugyi-vegzettsegu-szocialis-dolgozoknak/3683373


 

Az eddig lezajlott emelést fontosnak, régóta esedékesnek nevezve az 
államtitkár arról beszélt: a kormányzat az elkövetkező három-négy évben 
409 milliárd forint áramoltat ezekbe a rendszerekbe, de a fejlesztésekhez 
arra is szükség van, hogy megfelelő munkatársi gárda dolgozzon ezen a 
területen, “aki a szolgáltatásból szolgálatot fog varázsolni”. 

 

Czibere Károly utalt arra: a kormányzat évtizedes paradigmákat döntött 
meg, ezek között említve a foglalkoztatottak számának növelését, a 
szegénységnek kitettek számának csökkentését úgy, hogy közben ne 
ugorjon meg az államadósság, ahogy azt is, hogy “amit megtermeltünk, 
abból ma legyen jobb azoknak, akik rászorulnak”. 

 

Ilyen paradigmatikus váltásnak nevezte, hogy az addig végállomásnak 
tekintett nagy intézmények közül kisebbekbe költöztetik a fogyatékos 
embereket, az állami gondozottakat vagy a pszichiátriai betegeket 
egyszerre javítva ellátásuk és éltük körülményeit. 

 

Hangsúlyozta: 2020-ra felszámolják az ilyen “nagy, zsúfolt 
intézményeket”, mert ezeket az embereket vissza kell ágyazni a 
társadalomba, “a saját életükbe”. 

 

– MTI – 

 

Berettyohir.hu: Országos 2. hely a szakmai versenyen – gratulálunk 
a KAIBONOK-nak! 

2017. 11.09., berettyohir.hu 

 

A Magyar Egészségügyi Szakdolgozói Kamara /MESZK/ országos 
szakmai versenyét 2017. október 27-én tartották Budapesten, ahol a 
Hajdú-Bihar Megyei Területi szervezetet képviselő Gróf Tisza István 
Kórház Központi Aneszteziológiai és Intenzív Betegellátó Osztályának 
csapata /KAIBONOK/ az előkelő 2. helyezést érte el. A korábbi megyei, 
majd az országos megmérettetésről Kecskeméti Brigitta intenzív 
osztályvezető főnővér árult el érdekes részleteket lapunknak. 

Idén nyolcadik alkalommal került megrendezésre a MESZK által 
szervezett országos szakmai verseny Budapesten, a Lurdy Házban, 
melyen azok a csapatok képviseltethették magukat, akik a korábban 
megtartott megyei versenyeken első helyezést értek el. 

 

https://berettyohir.hu/index.php/koezelet/grof-tisza-istvan-korhaz/7379-orszagos-2-hely-a-szakmai-versenyen-gratulalunk-a-kaibonok-nak


 

Hogyan zajlott a megyei verseny? 

A HBM területi szervezet 2017. június 3-án rendezte meg szakmai 
versenyét Debrecenben, a Szeged utcai Szabadidőközpontban szervezett 
Családi nap keretein belül. Mi elsősorban „játszani” mentünk, hiszen egy 
játékos vetélkedő volt meghirdetve. Ennek ellenére, nagy örömünkre és 
meglepetésünkre itt első helyen végeztünk. – kezdte élményeit 
Kecskeméti Brigitta. 

A bemutatkozást a szakmai teszt követte, majd a gyakorlati 
megmérettetésben ápolási feladatként fél oldalt bénult beteg etetése volt 
a feladat, ahol a kommunikáció mellett, nagy hangsúlyt kapott a szigorú 
szakmai előírások betartása is. Sor került még újraélesztésre, a 
tájanatómia mellett komoly, különböző felhasználási területen 
alkalmazható fertőtlenítő szerekkel kapcsolatos tesztet is ki kellett 
töltenünk. 

Az elméleti részben volt TOTÓ, amely Kossuth Zsuzsannával kapcsolatos 
kérdésekből állt, majd a kihagyhatatlan activity és a villámkérdések 
következtek. Ez három részből - szakmai, általános műveltségi, és 
szakdolgozói kamarával kapcsolatos kérdésekből - tevődött össze. Végül 
a meglepetés-játékban kérdésekre válaszolva kellett összeraknunk egy 
szót. 

A csapat tagjai: Kecskeméti Brigitta osztályvezető főnővér, 
csapatkapitány, Bazsó Lászlóné ápolónő, Gurzó Andrea intenzív 
szakápoló (Gróf Tisza István Kórház) és Kovács Lajos mentőápoló 
(OMSZ). 

 

Hajdú Online: Díjazták a Klinika alelnökét 

haon.hu, 2017. 10. 18.  

 

Ugyanez megjelent: 

 

- Civishír (Díjazták a Klinika alelnökét) 

 

Debrecen – Több évtizedes kiemelkedő munkájának elismeréseként 
Kossuth Zsuzsanna emlékéremmel tüntették ki Gál Máriát, a Debreceni 
Egyetem Klinikai Központ ápolási és szakdolgozói alelnökét. 

 

http://www.haon.hu/dijaztak-a-klinika-alelnoket/3652487
http://civishir.hu/campus/2017/10/orszagosan-is-kiemelkedo-debreceni-gyogyitot-dijaztak


Ezüst emlékérmet adományozott a Magyar Egészségügyi Szakdolgozói 
Kamara Országos Szervezete a Kossuth Zsuzsanna Emlékév alkalmából 
Gál Máriának. A Debreceni Egyetem Klinikai Központ ápolási és 
szakdolgozói alelnökét több évtizedes, országosan is kiemelkedő 
munkájáért, valamint a professzionális szakképzésért végzett 
lelkiismeretes tevékenységéért tüntették ki. 

 

– Számomra a munkám a hivatásom, és nagy megtiszteltetés volt átvenni 
egy olyan ember nevével fémjelzett emlékérmet, aki az ország első 
főápolója volt. Kossuth Zsuzsanna 200 éve született és egész életét az 
emberek szolgálatára áldozta. Munkássága példaértékű minden ápoló 
számára – nyilatkozta az unideb.hu-nak Gál Mária. 

 

Az kitüntetést október 13-án adták át a Semmelweis Egyetemen tartott 
ünnepségen, ahol csaknem negyven szakdolgozót és ápolási szakembert 
díjaztak. 

 

– Debreceni Egyetem – 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Magyar Gyógyszerész Kamara Online: Az egészségügyi rendszer 
része – Patikanapi megnyitó 

mgyk.hu, 2017. 06. 08.   

 

A XIV. Országos Patikanap megnyitóját az egészségpolitika, a 
közigazgatás és a társszervezetek országos és megyei képviselői 
jelenlétében Debrecenben, a Pharmagita gyógyszertárban tartották június 
7-én. 

 

A Pharmagita Gyógyszertár előtt már a megnyitó megkezdése előtt a 
Magyarország átfogó egészségvédelmi szűrőprogramja címet viselő 
program szűrőbusza állt a nagyközönség szolgálatára, az érdeklődőknek 

http://www.mgyk.hu/index.php?id=az-egeszsegugyi-rendszer-resze-patikanapi-megnyito


ingyen nyílt lehetőségük a legfontosabb élettani paramétereik 
ellenőrzésére. 

 

A megnyitó ünnepség dr. Újházi Lászlónak, az MGYK Hajdú-Bihar Megyei 
Szervezete elnökének, a patika személyi jogos gyógyszerészének 
szavaival vette kezdetét. Köszöntötte a jelenlévőket – 

 

dr. Ónodi-Szűcs Zoltán egészségügyért felelős államtitkárt, 

dr. Széles Diánát, Debrecen város alpolgármesterét, 

dr. Pósán Lászlót, Debrecen város országgyűlési képviselőjét, 

dr. Kiss Sándort, Debrecen város egészségügyi bizottságának elnökét, 

dr. Papp Csabát, Debrecen város egészségügyi bizottságának alelnöke 

dr. Nagy Szilárdot, az OGYÉI főigazgató-helyettesét, 

dr. Kun Lajos regionális tiszti főgyógyszerészt, 

dr. Fodor Mária megyei tiszti főorvost, a megyei kormányhivatal 
képviselőjét, 

dr. Greskovits Dávidot, a MAGYOSZ elnökét, 

dr. Feller Antalt, a Gyógyszer-nagykereskedők Szövetségének alelnökét, 

dr. Balogh Zoltán MESZK elnököt, 

dr. Kincsesné Szónya Katalint, a megyei MESZK elnökét, 

dr. Németh Attilát, a MOK megyei elnökét, 

prof. dr. Szökő Évát, az MGYT elnökét, 

dr. Oláh Gábort, az MGYT megyei elnökét, 

dr. Vecsernyés Miklóst, a DTE Gyógyszerésztudományi Kar dékánját, 

az MGYT és MGYK környező megyéinek elnökeit és 

dr. Hankó Zoltánt, az MGYK elnökét 

 

 –       majd bevezetője után átadta a szót dr. Ónodi-Szűcs Zoltánnak. 

 

Az egészségügyi rendszer része – Patikanapi megnyitóAz 
egészségügyért felelős államtitkár köszöntőjében elmondta, a 
gyógyszerészek és a gyógyszertárak mára az egészségügyi rendszer 
részeivé váltak. A polgári kormány 2010-es döntésének 
eredményeképpen sikerült a magyar gyógyszerészek kezébe visszaadni 
a magyar gyógyszertárakat. A gyógyszertárak gazdasági sikeressége az 
elmúlt hét évben helyre állt, a cégbírósági beszámolók is mutatják, hogy 
újra a régi szinten állnak a gazdasági mutatók… és mindezt úgy, hogy a 
betegek terhei nem növekedtek, sőt, csökkentek! Évente 60 millió beteg-
gyógyszerész találkozó történik, van, hogy a betegek csak a patikában 
kérnek tanácsot – ezt szeretnék kiaknázni. A következő időszak 



népegészségügyi programjában fontos szerepet fognak játszani a 
gyógyszerészek és a gyógyszertárak – hangsúlyozta – hiszen a WHO 
jelentése szerint az egészség döntően a betegek életmódjától függ. A 
Patikanap is azt erősíti meg, hogy a gyógyszertárak az egészségügyi 
ellátórendszer részei. 

 

Dr. Széles Diána személyes élményeit idézve köszöntötte a 
gyógyszerészeket. Mint elmondta, mára sok helyen a patika központi 
hellyé vált, az emberek életének nélkülözhetetlen része. Kiemelte a 
gyógyszerészek szerepét Debrecen betegellátásában, majd köszönetet 
mondott az önkormányzattal való együttműködésükért. 

 

„Hiszek abban, hogy a gyógyszerészek munkája nem csak kereskedelmi, 
hanem orvos-szakmai tevékenység is” – mondta dr. Nagy Szilárd. Nem 
véletlen, hogy szakmai programot is illesztenek a patikanapokhoz. 
Szerencsés lehetőségnek nevezte e napot, amikor fókuszba kerülnek a 
gyógyszertárak, és kiemelte, komoly hozzáadott értéket képviselnek a 
gyógyszerészek munkájuk során. A patikák méltán váltak 
népegészségügyi találkozóhelyekké. Kitért a hatóság szerepére, mint 
mondta, a gyógyszerészek döntő többsége jogkövető magatartást tanúsít.   

 

Dr. Greskovits Dávid a WHO egyik1997-es megállapításai szerint sorolta 
azt a hét jellemzőt, amivel a jövő gyógyszerészeinek rendelkezniük kell, 
amivel a hazai kollégák rendelkeznek, majd köszönetet mondott a 
patikákban dolgozóknak. A hazai gyógyszergyártásról is szót ejtett, 
kiemelte, ahhoz, hogy helyes gyógyszeralkalmazásról beszélhessünk, 
szükséges a megfelelő edukáció – a Patikanap erre is felhívja a figyelmet. 

 

„Az MGYT próbál hozzájárulni a Patikanaphoz” – emelte ki prof. dr. Szökő 
Éva köszöntjében. Mint elmondta, idén szorosabban kapcsolódnak a 
programhoz, a szakmai háttéranyag kidolgozásában vesznek részt. Az 
idei központi téma az allergia, a Gyógyszerészet című lapjukban rendre 
megjelentetnek a témához kapcsolódó cikkeket, amely szakmai 
segítséget nyújthat. Végezetül kitért a gyógyszerészi gondozás, 
tanácsadás fontosságára. 

 

„Újra egészségügyi intézmény a gyógyszertár” – vette át a szót ki dr. 
Hankó Zoltán. A gyógyszerészek mára szakmailag és egzisztenciálisan is 
független hivatásgyakorlókká váltak – emelte ki. Független szakemberek 
vagyunk, akik végre szakmai lelkiismeretünk szerint dolgozhatunk, és ez 
óriási eredmény. E szabadság azonban nem lehet öncélú, a betegeket kell 
szolgálnia. A szabadság felelősséget is jelent önmagunk tetteiért, a 



gyógyszer jóságáért, a tájékoztatás korrektségéért. Visszatekintve a 
korábbi rendezvényekre, úgy a népegészségügyi programokban való 
részvétel erősítést emelte ki. A strukturális rendszerváltás után a 
szakmaira kell koncentrálni, a gyógyszerészi gondozás elmélyítése, 
tömegesítése lesz a következő évek feladata. 

 

A köszöntők után került sor – az Egis Gyógyszergyár által alapított – 
Kiváló Gyógyszertári Asszisztens Díjjal kapcsolatos, az MGYK és az EGIS 
közötti megállapodás aláírására, amelyet Egis kormányzati kapcsolatokért 
felelő igazgatója, dr. Újfalussy Györgyné és dr. Hankó Zoltán kamarai 
elnök látott el kézjegyével. Ezt követően dr. Újfalussy Györgyné méltatta 
a megállapodást, majd dr. Balogh Zoltán hívta fel a figyelmet a 
gyógyszertári asszisztensek munkájának fontosságára. 

 

Az ünnepélye megnyitó dr. Újházy László szavaival zárult, aki kiemelte, a 
„gyógyszerész és a gyógyszertár már nemcsak utolsó bástyája, hanem 
első kapuja is az egészségügy erődjének”. 

 

mgyk.gyh 


